
Protokół

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej,  Komisji  Budżetu i Samorządu,
Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i

Zdrowia,  Komisji Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa i Integracji Europejskiej
oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które odbyło się w dniu

9 listopada 2021 roku o godzinie 1400

w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Kowalewie Pomorskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.
I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 12 radnych
nieobecni - 2 radnych (Piotr Sęk, Michał Klafczyński)

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji  Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Jerzy Koralewski.

III   Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Sprawy regulaminowe.
2. Omówienie i przyjęcie stawek podatkowych na kolejny rok budżetowy.
3. Omówienie projektów uchwał stawek podatków i opłat lokalnych na rok 2022.
4. Omówienie zmiany stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
5. Zapytania, sprawy różne.
6. Zakończenie. 

Ad.1 Sprawy regulaminowe.

Przewodniczący  Komisji Jerzy  Koralewski –  powitał  wszystkie  osoby  uczestniczące
w posiedzeniu Komisji oraz przedstawił porządek posiedzenia Komisji.

Ad.2. Omówienie i przyjęcie stawek podatkowych na kolejny rok budżetowy.
Ad. 3. Omówienie projektów uchwał stawek podatków i opłat lokalnych na rok 2022.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  –  poinformowała,  że  nadszedł  czas  by  ustalić  stawki
podatków. Zostały podane stawki maksymalne i  minimalne oraz cena drewna i cena żyta. 

Radny Robert Bejgier – zapytał Panią Skarbnik czy przygotowała wszystkie stawki i propozycje
w realiach, o których mówimy tj. 3 % inflacji.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że 2,8%.

Radny Robert Bejgier – poinformował, że wczoraj z NBP zapadła zapowiedź 5 %. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że to jakie stawki przyjmiemy i ile procent
zależy  od  Radnych.   Dodała,  że  przyjęła  2,8  % i  nie  robiła  kolejnych  wyliczeń,  z  uwagi  na
możliwość  tworzenia  kilkudziesięciu  tabel.  Ustawa  okołobudżetowa,  którą  przyjął  Rząd,
wyznaczyła stopień inflacji 2,8%. Dla Gminy nie ma to znaczenia, ponieważ stawki minimalne
i maksymalne nie zostaną zmienione. Maksymalne stawki wzrosły o 3,6 % w stosunku do roku
ubiegłego. W wyliczeniach mamy podgląd o ile wzrosły ceny po wzroście inflacji o 2,8%. 

W wyniku dyskusji Radni ustalili, że podatek od posiadania psa nie zostanie wprowadzony.

OPŁATA TARGOWA

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  poinformowała,  że  w  ubiegłym  roku  nie  została
podniesiona stawka opłaty targowej. Rząd dał rekompensatę za rok 2021 w związku z Covid -19, na
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dzień dzisiejszy te przepisy już wygasły, w związku z czym należy ustalić stawkę opłaty targowej.
Rekompensata,  która wpłynęła w ubiegłym roku wyniosła  3 334,00 zł,  która  spełniła warunki
zgodne  z  Ustawą.   Z  racji  tego,  że  targowisko  miało  służyć  społeczeństwu,  by  można  było
handlować,  zaproponowała  stawkę  dzienną  na  poziomie  stawki  obowiązującej  w  2020  roku.
Dochód z opłaty targowej wynosi 2 700,00 zł, koszty utrzymania w granicach 10 000,00 zł. W 2021
roku Gmina nie ponosiła kosztów za inkasenta. Zaproponowała by stawki za opłatę targową zostały
na poziomie roku 2021 tj. poza placem targowym 18,00 zł i 5,00 zł, na terenie placu targowego
15,00 zł  i 3,00 zł. 

Radny Robert Bejgier  –zapytał czy Gmina brała pod uwagę obowiązek udostępnienia miejsca
rodzinom rolników do sprzedaży płodów. Zapytał jak wygląda kwestia odpłatności.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  poinformowała,  że  na  dzień  dzisiejszy  nie  ma  takiej
wiedzy. W roku 2020 było dwóch rolników, którzy sprzedawali  płody na targowisku i  ponosili
opłaty.

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Zdrowia Jerzy  Koralewski  –
poinformował, że prawdopodobnie opłata na 2022 rok miała być zlikwidowana przez Rząd. 

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  poinformowała,  że  jeżeli  zostanie  podpisana  Ustawa
o niepobieraniu opłaty zostanie to wprowadzone. Na chwilę obecna nie wie nic o rekompensacie. 

Przewodniczący  Komisji Jerzy  Koralewski –  zapytał,  czy  jeżeli  Gmina  chciałaby  otrzymać
rekompensatę, a będzie ustalona opłata targowa, to czy będzie wchodziła w różnicę.  

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że trudno odpowiedzieć, wszystko zależy
od  wytycznych.  Może  być  sytuacja,  że  Gmina  nie  będzie  musiała  pobierać  opłat  targowych,
w zamian otrzyma rekompensatę na poziomie roku 2021/uwzględnione sprawozdania/. Dodała, że
inne Gminy podejmują uchwały. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski  –  poinformował,  że  jeżeli  nie  ma  żadnej
odgórnej  decyzji, należy ustalić cenę opłaty targowej. 

Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski – zapytał, czy  są Gminy, które całkowicie zwolniły
opłatę targową. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że są. 

W wyniku dyskusji Radni jednogłośnie przyjęli, że stawka opłaty targowej na 2022 rok pozostanie
bez zmian.

PODATEK LEŚNY 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że średnia cena sprzedaży drewna za 1 m3
wzrosła do  212,26  zł.  Maksymalna  stawka  wynosi  46,70  zł.  Radnym  zaproponowano  stawkę
43,93 zł / jest to wzrost o 2,8%/. W latach poprzednich / 2014-2020/ była maksymalna cena drewna.
W ubiegłym roku pozostała stawka z roku 2020/ nie była to maksymalna stawka/.  Kwota 182,00 zł
jest kwotą brakującą do stawki maksymalnej. 
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Radny  Stanisław  Kaznowski  –  zaproponował  by  podatek  ten  pozostawić  na  poziomie
maksymalnym. 

Radny Michał Klafczyński – zapytał jaki dochód z tego podatku otrzymuje Gmina. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że planowany wymiar na 2022 rok wynosi
28 862,00 zł.

Radny Michał Klafczyński – poinformował, że jest za stawką maksymalną. 

Radny Rober Bejgier – poinformował, że popiera radnego Michała Klafczyńskiego. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że w stosunku podatku leśnego do podatku
od  nieruchomości,  w  przypadku  osób  fizycznych  jest  to  niepełne  0,30  %,  w  przypadku  osób
prawnych tj. 0,46%. 

W wyniku dyskusji Radni jednogłośnie przyjęli, że stawka za podatek leśny na 2022 rok wynosić
będzie 46,70 zł. 

PODATEK OD ŚRODKÓW TRANSPORTOWYCH

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że w ubiegłym roku na komisjach zostało
powiedziane,  że  będziemy się  starać  utrzymywać  stawkę  podatku  od środków transportowych.
Nasza  Gmina  mieści  się  w  stawkach  minimalnych  i  maksymalnych,  które  obowiązują.
Zaproponowała,  by  na  rok  2022  pozostawić  stawki  obowiązujące  w  roku  bieżącym.  Strata
w budżecie wyniesie 9 000,00 zł. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że  w ubiegłym roku, na jednym z posiedzeń
Komisji gościliśmy jednego z przedsiębiorców z naszej Gminie,  który zadeklarował, że jeżeli nie
zostaną podniesione stawki podatku od transportu, pozostanie płatnikiem w naszej Gminie. Dodał,
że na chwilę obecną posiada on w Gminie 40 pojazdów, za które płaci podatek. Nie chce by Gmina
straciła tego płatnika. Poprosił o pozostawienie stawki podatku na dotychczasowym poziomie. 

W wyniku dyskusji Radni jednogłośnie przyjęli, że stawka za podatek od środków transportowych
na 2022 rok będzie na poziomie roku bieżącego. 

PODATEK OD NIERUCHOMOŚCI

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  poinformowała,  że  propozycja  stawki  podatku  została
zwiększona  o  wskaźnik  inflacji.  Na  poszczególnych  stawkach,  najwyższy  wzrost  do  stawki
proponowanej  w  stosunku  do  roku  bieżącego  jest  na  budynkach  związanych  z  działalnością
gospodarczą i wynosi 0,65 zł. Zaproponowała, by stawki wzrosły o 2,8 %. W ubiegłym roku stawki
nie zostały podniesione. Wzrost tych stawek nie byłby odczuwalny dla płatnika. Wzrost wymiaru
do roku bieżącego wyniósłby 137 665,00 zł. Do stawki maksymalnej brakuje 619 203,00 zł. 

W wyniku  dyskusji  Radni  jednogłośnie  przyjęli,  że  stawki  podatku  od  nieruchomości  zostaną
podniesione o wskaźnik inflacji.
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PODATEK ROLNY

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że obowiązująca stawka wynosi 135,00 zł,
po dodaniu  wskaźnika  inflacji,  kwotę  należałoby podnieść  do  138,78 zł.  Cenę żyta  należałoby
obniżyć do kwoty 55,51 zł. 

W  wyniku  przeprowadzonej  dyskusji  Radni  jednogłośnie  przyjęli,  że  stawki  podatku  rolnego
zostaną podniesione o wskaźnik inflacji.

Ad.4. Omówienie zmiany stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner –  poinformowała, że obowiązujące stawki opłat za
gospodarowanie odpadami komunalnymi weszły w życie 1 lipca 2020 roku. W czasie gdy były
uchwalane   stawki,  sytuacja  prawna  nakazywała  by  wpływy  i  wydatki  w  tym  systemie  się
bilansowały.  Założenie  było takie,  że stawki będą musiały  wystarczyć na rok – i  tak też było.
Z informacji otrzymanej od Pani Skarbnik od września tych pieniędzy już zabrakło. W związku
z czym zachodzi potrzeba zwiększenia opłat.  Dodała,  że w sierpniu tego roku nastąpiła  zmiana
Ustawy, która dopuszcza możliwość dopłat z budżetu Gminy. Zostało przygotowane wyliczenie
z propozycjami stawek, które stanowi załącznik do protokołu. Wyjaśniła, że jeżeli system miałby
się zbilansować, należałoby podnieść stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi do
kwoty 27,00 zł od osoby. 

Pracownik Urzędu Anna Dalke -  Gmina Kowalewo Pomorskie posiada umowę na odbieranie
i  zagospodarowanie stałych odpadów komunalnych z terenu nieruchomości  zamieszkałych oraz
niezamieszkałych (czyli firm, instytucji, domków letniskowych, ogrodów działkowych) zawartą na
czas określony od 01 lipca 2020 r. do końca 2022 r. z firmą Ekosystem sp. z o.o.  z Wąbrzeźna.
Podwykonawcą przedsiębiorstwa jest miejscowy Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.
Teren  miasta  jest  obsługiwany  wyłącznie  przez  ZGKiM  z  wyjątkiem  opróżniania  dużych
pojemników 1100 l. 
ZGKiM odbiera  również  bezpośrednio  z  nieruchomości  odpady  wielkogabarytowe  oraz  zużyte
urządzenia elektryczne i elektroniczne. Ekosystem natomiast odbiera odpady z terenów wiejskich.
Ekosystem rozstawił na wszystkich nieruchomościach komplet pojemników do zbierania 5 frakcji
odpadów,  oraz  od  2020  r.  pojemniki  na  popiół.  W  ramach  umowy  ekosystem  wymienia  na
nieruchomościach  pojemniki,  dostawia  nowe  kontenery,  w  zależności  od  zapotrzebowania
mieszkańców.
W ramach  umowy  z  wykonawcą  organizowany  jest  również  konkurs  ekologiczny  dla  dzieci.
W każdej edycji konkursu wykonawca zobowiązał się sfinansować nagrody o wartości 10 tys. zł. 
W ramach ponoszonej przez mieszkańców opłaty finansowane są koszty prowadzenia PSZOK oraz
utylizacji odpadów dowiezionych do punktu przez mieszkańców. W 2020 r. mieszkańcy dowieźli
do PSZOK prawie 160 ton odpadów.
Z  opłat  pobranych  od  mieszkańców  finansowane  są  także  wynagrodzenia  pracowników,
odprowadzane  składki,  wynagrodzenia  inkasentów,  wydatki  związane  z  zakupem  i  obsługą
oprogramowania  do  obsługi  systemu,  opłaty  pocztowe,  obsługa  bankowa,  opłaty  komornicze
i sądowe, opłaty za energię i gaz na PSZOKU.
Najwyższe wydatki ponoszone są na odbiór i  utylizację odpadów z gospodarstw domowych (ta
pozycja stanowi prawie 84 % wszystkich wydatków). Jeżeli dodamy do tego koszty obsługi PSZOK
i utylizacji odpadów dowiezionych do punktu, to łącznie wydatki te stanowią 90,62 % wszystkich
wydatków rocznych.
Do analizy systemu gospodarowania odpadami i porównania dochodów z wydatkami za 2021 r.:
przyjęto 3 kwartały i na tej podstawie dokonano szacowania wydatków na ostatni kwartał.
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Przewiduje się, że w bieżącym roku wydatki będą wyższe od planowanych dochodów o 896 362,92
zł. Przy obecnych stawkach wydatki miesięczne są większe od dochodów o ok. 74 703,90 zł.
Obecna stawka opłaty pobierana od właścicieli nieruchomości zamieszkałych wynosi 17,00 zł. 
Właściciele  firm  i  instytucji  uiszczają  opłatę  uzależnioną  od  ilości  i  pojemności  pojemników
rozstawionych na nieruchomościach. Stawki za pojemniki kształtują się następująco:
- pojemnik 60 l – 3,00zł
- pojemnik 120 l – 6,00 zł
- pojemnik 240 l – 12,00 zł
- pojemnik 1100 l – 54,00 zł.
Były to maksymalne stawki,  jakie można było uchwalić (górne stawki opłat  wynikają z ustawy
o utrzymaniu porządku i czystości w gminach). 
Przewidywane  wydatki  ustalono  w  oparciu  o  plan  budżetu  na  2022  r.  Do  wyliczenia  dwóch
głównych pozycji, a więc wydatków na odbiór i utylizację odpadów z gospodarstw domowych oraz
prowadzenie  PSZOKU przyjęto  faktury  na  poziomie  miesięcy,  w  których  były  one  najwyższe
(Ekosystem – 252 500,00 zł, PSZOK – 23 333,00 zł).
Do obliczenia wysokości stawek opłat niezbędna jest wiedza na temat ilości osób w systemie. Na
dzień 30 wrzesień 2021 r.;  ilość osób ujęta  w deklaracjach wynosiła 9801, z  czego 1896 osób
korzysta z ulgi za kompostowanie bioodpadów.
Przyjmując,  że  opłata  17,00  zł  jest  pobierana  od  7905  osób,  a  opłata  16,00  zł  od  1896  osób
otrzymano miesięczny dochód na poziomie 164 721,00 zł. W chwili obecnej zarejestrowanych jest
172 firmy, instytucje oraz podmioty,  od których pobierana jest  opłata  za pojemnik.  Miesięczny
dochód wynosi 26 598,25 zł.
Zgodnie  z  zapisami  aktualnie  obowiązującej  ustawy  firmy  nie  mają  obowiązku  pozostania
w systemie  gminnym pomimo,  że  Rada Miejska  podjęła  uchwałę  o  objęciu  systemem również
nieruchomości  niezamieszkałych.  Istnieje  jednak  ryzyko,  że  odpady  z  firm  będą  trafiały  do
pojemników z odpadami od mieszkańców nieruchomości zamieszkałych.
Aby  zbilansować  system  od  właścicieli  nieruchomości  zamieszkałych  należałoby  uzyskać
miesięczną kwotę 260 200, 26 zł.
Następnie przedstawiła i omówiła materiały, które stanowią załącznik do protokołu. 

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  poinformowała,  że  Urząd  Miasta  Wąbrzeźno
przyjmował cenę po przetargu, i obsługuje tylko teren miejski. W naszym przypadku jest to cała
Gmina,  a  ilość kilometrów do wywiezienia  odpadów komunalnych oraz odległość do instalacji
wiąże się z wyższą stawką. 

Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski – poinformował, że podwyżka jest nieunikniona, ale
należy  się  zastanowić  nad  jej  wysokością.  Poprosił,  żeby  Radni  decyzję  o  stawce  za  odpady
komunalne mogli podjąć na kolejnym posiedzeniu Komisji w dniu 16 listopada 2021 r. Zastanawia
się  dlaczego  większe  sklepy  nie  mają  obowiązku  skupowania  plastiku.  Zapytał  czy  odbiorca
odpadów komunalnych może sprzedawać kartony oraz plastik. Zastanawia się czy jest możliwość
sprawdzenia ile odbierający zarabia na sprzedaży kartonów i plastików. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  poinformował,  że  Firma  CONKRET  nie  chce  przyjąć
plastików z naszej Gminy, ponieważ nie dostaje dopłat unijnych. Według Burmistrza podwyżka za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  powinna  być  w  granicach  24,00  zł  –  25,00  zł.  Dla
mieszkańców nierealna jest kwota 27,00 zł. Dodał, że jest grupa mieszkańców, która od lat nie płaci
za odpady komunalne. Podniesienie stawki do maksimum spowoduje, że ta grupa mieszkańców
może  się  powiększyć.  Zgadza  się  z  Radnym Koralewskim,  by  decyzję  o  stawkach  za  odpady
komunalne podjąć na kolejnym posiedzeniu Komisji. Gmina nie może dopłacać zbyt dużej kwoty
do odpadów komunalnych, z uwagi na to,  że  Regionalna  Izba  Obrachunkowa,  mogłaby  zarzucić
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Burmistrzowi i wszystkim Radnym, że nie dbają w należyty sposób o interesy Gminy. Argument,
że  Gmina  dopłaca  niewiele  jest  do  obronienia.  Operatorzy,  którzy  funkcjonują  na  terenie
województwa  mają  podobne  stawki.  Poinformował,  że  przeszło  mu  przez  myśl  by  powstał
międzygminny zakład utylizacji śmieci, jednak nie ma szans na zbudowanie instalacji i  znalezienie
terenu.  

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  poinformowała,  że  w  ubiegłym  roku  podczas
jednego z posiedzeń Komisji padła propozycja by wspomóc emerytów, rencistów i duże rodziny.
Dodała, że nie ma możliwości stosowania żadnych zniżek, ustawa tego nie dopuszcza. Dodała, że
jeżeli chodzi o duże rodziny i posiadanie przez nie „Karty dużej rodziny” może spowodować, że
osoby, które posiadają taką kartę mogą już zamieszkiwać osobno bez dzieci, a w systemie będą
widnieć jako „duża rodzina”. 

Radny Robert Bejgier – poinformował, że wyliczył, że Gmina  do budżetu będzie musiał dopłacić
1 000 000,00 zł w roku 2022 na odpady komunalne. Następnie zapytał z czego wynika taka różnica.
Dodał, że suma za odpady BIO wynosi prawie 500 000,00 zł. Zaproponował, by ulga za odpady
BIO  wynosiła  5,00  zł  od  osoby.  Dzięki  temu  rodziny  wieloosobowe  zaczęłyby  korzystać
z kompostowników. Uważa, że należałoby zwiększyć działania edukacyjne i zachęcić społeczność
do segregowania odpadów, zgniatania kartonów i plastikowych butelek /należy kierować to do osób
starszych, nie tylko do dzieci w szkołach/. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odniosła się do różnicy i  wyjaśniła,  że szacowana jest
kwota w granicach 70 000,00 zł.  System gospodarowania odpadami jest  rozliczany w systemie
narastającym, nie jest to rok do roku. System rozpoczął się  w 2013 roku.  Trudno jest obliczyć
kiedy pieniędzy zabraknie. Na dzień dzisiejszy kwota wynosi 202 569,00zł. Jest 40 osób, które nie
płacą za wywóz odpadów komunalnych. Rekordzista od 2013 roku nie płaci za odpady i kwota do
zapłaty wynosi 20 312,00 zł, jest to osoba nieściągalna. Każdego roku Radni otrzymują informację
z ilością wysłanych tytułów. Co roku kwota długu powiększa się. Dodała, że w roku 2020 , kiedy
stawka za odpady komunalne wzrosła z 8,00 zł na 17,00 zł,  w przeciągu dwóch kwartałów był
widoczny spadek wpływów za  odpady  komunalne.  Poinformowała,  że  przygotowała  symulacje
i wyliczyła, że na dzień dzisiejszy powinna być stawka 30,50zł za odpady komunalne od osoby, by
kwoty się zbilansowały. Gmina do tej pory nie stosowała podnoszenia stawki raz do roku, bądź
w trakcie  roku. Nie wie jednak czy takiej  metody nie będzie należało  przyjąć.  Kwota kosztów
szkolenia  jest  nieznacząca.  Był  zamysł  by  koszty  szkolenia  wrzucić  w  administrację,  jednak
stanowisko Krajowej  Rady Regionalnych Izb Obrachunkowych nie  pozwala na to.  Jako Gmina
otrzymujemy środki  z Urzędu Marszałkowskiego,  są  to  tzw. środki z  opłaty,  za korzystanie  ze
środowiska,  których nie  można przeznaczyć na nic  innego i  z roku na rok narastają.  W chwili
obecnej Gmina posiada środki, które należy wykorzystać na zorganizowanie konkursu, bądź akcję
„zbieraj”,  „segreguj”.  W ciągu roku jest to dochód rzędu 30 000,00 zł.  Nie przekłada się to na
stawki odbiorcy odpadów komunalnych.  Dodała,  że w momencie  gdy nie było pojemników na
popiół, płacono 1,00 zł za gospodarowanie. W momencie gdy zostały rozwiezione pojemniki mamy
kwotę 302,00 zł. 

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner –  poinformowała, że był wskazany odbiór popiołu,
ponieważ był wykorzystywany do posypywania składowiska. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że pójście w 100% bilansowania środków
osób  płacących  nie  uda  się.  Zaproponowała,  by  przyjąć  stawkę  25,00  zł  od  osoby  i  co  roku
podwyższać o 1,00 zł. Ściągalność w naszej Gminie jest na poziomie 98 %, w pobliżu  nie ma
drugiej Gminy, która ma podobną ściągalność. 
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Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  poinformowała,  że  w  poprzednich  przetargach
Gmina płaciła od tony odpadów, w tej chwili płaci od frakcji.  Wcześniej, by było mniej odpadów
zmieszanych, trafiały one na składowisko, na wagę. Gmina zachęcała do odbioru popiołu, ponieważ
odchodziły od odpadów zmieszanych, za co Gmina nie płaciła. W chwili obecnej Gmina za to płaci.
Stawka cały czas się kształtuje, ponieważ odbiorca liczy wagę każdego odpadu. Na ilość odpadów
ma wpływ pandemia. 

Radny  Piotr  Strzelecki –  uważa,  że  w  większych  sklepach  powinny  być  automaty  do
przyjmowania butelek. 

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  poinformowała,  że  mówi  się  o  wprowadzeniu
systemu kaucyjnego,  jest  to  możliwe  w roku 2022.  Na serwisie  Państwowej  Agencji  Prasowej
wyczytała, że wprowadzenie takiego systemu nastąpi jednak w roku 2023.

Pracownik Urzędu Anna Dalke – poinformowała,  że nie  ma możliwości  uzyskania  od Firmy
Ekosystem informacji, ile zarabiają na sprzedaży odpadów.  Dodała, że do roku 2019 był zawarty
przetarg,  gdzie  Gmina  płaciła  stawkę  ryczałtową.  Ustawodawca  zabronił  płacenia  tej  stawki.
Wymaga opierania się na rzeczywistych kosztach poniesionych za odbiór i utylizacje odpadów.
Mieszkańcy, którzy złożą deklaracje o rezygnacji z segregacji BIO odpadów, wrzucają te odpady
do  pojemników  z  odpadami  zmieszanymi  bądź  przywożą  do  PSZOKU.  Pomimo  rezygnacji
z segregowania odpadów BIO, z miesiąca na miesiąc odpadów BIO jest coraz więcej. Dodała, że
jest za edukacją pod względem ekologicznym i środowiskowym. Są to kampanie popierane przez
Dyrektorów  szkół  i  mieszkańców.  Podczas  rozwożenia  harmonogramów  w  2020  roku,  każdy
z mieszkańców  w domach jednorodzinnych otrzymał informację jak należy segregować odpady.
Taka informacja zamieszczona jest również w zakładce na stronie Urzędu. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  wszyscy  musimy  nauczyć  się
produkowania mniejszej ilości odpadów. 

Radny  Robert  Bejgier –  poinformował,  że  porównując  koszta  do  roku  ubiegłego  dotyczące
PSZOKu jest 30% wzrost. Zapytał czy przewidziany jest aż tak duży wzrost ilości odpadów, czy
mamy już  jakieś  informacje  dotyczące  kosztów,  które  poniesiemy.  Z  tego  co  wie  PSZOK ma
obowiązek przyjmowania opon samochodowych, nie może natomiast przyjmować opon z maszyn
rolniczych. Doszły go słuchy, że PSZOK przyjął  dużą ilość takich opon, co wpłynie na koszty.
Dodał, że co miesiąc ogólne koszty faktury otrzymywanej z Ekosystemu wynoszą 250 000,00zł.
Zapytał skąd biorą się pozostałe koszty w kwocie 600 000,00 zł,  tj.  wynagrodzenie,  dodatkowe
wynagrodzenia, inkaso.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  - odpowiedziała,  że pozycja dotycząca wywozu odpadów
w  kwocie  3  030  000,00  zł  przeznaczona  jest  na  Ekosystem  /odbiór  odpadów  komunalnych/.
Pozostałe  kwoty  dotyczą  wynagrodzeń  pracowników  Urzędu,  którzy  pracują  przy  obsłudze
administracyjnej.  Materiały  i  energia  wyliczane  są  proporcjonalnie  do  metrów.  Dodała,  że  po
zmianie  stawki,  do każdego mieszkańca będzie musiało zostać wysłane powiadomienie.  Koszty
związane z PSZOK dotyczą wynagrodzeń i kosztów transportu. 

Pracownik Urzędu Anna Dalke – poinformowała, że opony od maszyn rolniczych nie wchodzą
w skład gospodarki odpadami. Kwota nie poszła z opłat przewidzianych na obsługę PSZOKU. Była
to jednorazowa akcja,  która została przeprowadzona na prośbę rolników. Przeprowadzono ją ze
środków ogólnych, nie wchodzących w skład systemu. W kosztach śmieci wliczona jest obsługa
PSZOKU oraz koszty pracy sprzętu.
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Radny Robert Bejgier – zapytał czy pieniądze idą na wynagrodzenie pracowników zakładu.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – wyjaśniła, że dla pracowników obsługujących PSZOK.

Pracownik Urzędu Anna Dalke –  poinformowała,  że PSZOK jest  powierzony własnej  spółce
Gminy.  PSZOK  został  zmodernizowany,  częściowo  wybudowany  ze  środków  Wojewódzkiego
Funduszu. Umowa powierzenia, która została zawarta z ZGKiM, musiała zostać przedstawiona do
akceptacji  instytucji  zewnętrznej,  która  dotowała  Gminę.  W  ramach  obsługo  PSZOK  Gmina
musiała uzyskać i ująć wszystkie koszty PSZOK. Ryczałtowe rozliczanie odpadów w Ekosystemie,
które dawniej było możliwe, stało się nagle niemożliwe. 
Ad.5. Zapytania, sprawy różne.

Radny Robert Bejgier – poinformował, że usłyszał w telewizji o drugim naborze wniosków do
Polskiego Ładu. Każda Gmina popegierowska będzie mogła złożyć dwa wnioski do drugiej tury.
Zapytał Burmistrza czy wiadomo już jakie będą wnioski. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że Radni otrzymają informację, jakie to będą
wnioski.  Na chwilę obecną projektów wniosków jest  kilka.  Następnie poinformował,  że Gmina
zajęła 3 miejsce w Powiecie, za ilość zaszczepionych osób na Covid-19  i otrzyma 250 000,00 zł.
Dodał, że Gmina otrzyma wyrównanie z Polskiego Ładu w kwocie 924 000,00 zł na modernizację
sieci wodno - kanalizacyjnej. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – wyjaśniła, że są to pieniądze z Polskiego Ładu, ale nie są to
pieniądze z naboru.  Będzie to jako uzupełnienie subwencji ogólnej bądź rozwojowej. 

Radny  Robert  Bejgier  –  zapytał  czy  wnioski  będą  dotyczyły  inwestycji  w  sieć  wodno  -
kanalizacyjną. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odpowiedział, że tak, wniosek będzie dotyczył doposażenia
sprzętu w wodociągach „kowalewskich”. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że Gmina otrzymała  kwotę  w  wysokości 
1 300,002,00 zł, jako uzupełnienie subwencji ogólnej. Jest to w ramach 8 000 000 000,00 zł. Kwota
ta zostanie wprowadzona do budżetu na wydatki bieżące. 

Radny Robert Bejgier – zapytał czy wiadomo ilu chętnych zgłosiło się na bieg rekreacyjny pn.
„Rozprostuj kości z okazji Święta Niepodległości". 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna –  poinformowała, że na chwilę obecną zgłosiło się około
40 osób. 

Radny Robert Bejgier – poinformował, że zdziwił go fakt, że informacja o biegu nie dotarła do
szkół.  Podanie takiej  informacji  wiązałoby się  z  udziałem większej  ilości  osób. Poprosił  by na
przyszłość bardziej propagować takie wydarzenia. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odpowiedział, że szkoły wiedziały o tym wydarzeniu. Była
rozmowa z Dyrektorami, którzy zadeklarowali, że uczniowie wezmą udział w biegu. 

Radny Robert Bejgier – zapytał co z flaga unijną. 
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Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  odpowiedział,  że  Radny  Jerzy  Koralewski  otrzymał
odpowiedź w tej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski – poinformował, że z częścią otrzymanej odpowiedzi
od Pana Burmistrza się zgadza. Poprosił by w interpelacjach, bądź wnioskach, które składa było
stanowisko Pana Burmistrza. W odpowiedzi, którą otrzymał nie ma stanowiska. 

Radny Grzegorz  Regulski  –  zgłosił,  że  w miejscowości  Wielka  Łąka  koło  byłego  kiosku na
drodze powiatowej jest przewrócony znak drogowy. 

Małgorzata Wegner – poinformowała, że uszkodzony znak zostanie zgłoszony do Zarządu Dróg
Powiatowych w Golubiu Dobrzyniu.
 
Ad. 6. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1710 zamknął posiedzenie
Komisji.
Protokół zawiera 10 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska

                                                                                                           PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                               OŚWIATY, KULTURY, SPORTU I ZDROWIA

                         
                                                                                                                                         (-) Jerzy Koralewski 
 


